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De voorzitter leidt het onderwerp kort in. 
 
Er zijn geen onderwerpen voor de rondvraag.  
 
Het woord is aan de portefeuillehouder, de heer Bal. Hij geeft een korte toelichting op 
het onderwerp.  
 
De ambtenaar, de heer Crielaard, start de presentatie. Tijdens en aansluitend aan de 
presentatie is er gelegenheid tot het stellen van vragen.  
 
De aanwezige fracties hebben enkele vragen. Deze worden beantwoord door de 
ambtenaar en de portefeuillehouder. Kijkend naar andere gemeenten doen we het in 
Velsen best netjes, drie kwart van de oppervlakte hebben we op het moment niet 
nodig, we zijn wel drie kwart kostendekkend, namelijk 71%. Een begraafplaats kan 
niet afgestoten worden in verband grafrecht en grafrust. Dat geldt ook voor 
privatisering, tenzij er een ondernemer is die een begraafplaats inclusief alle lusten, 
lasten en rechten wil overnemen.  
Het is momenteel nog niet kostendekkend vanwege onder andere het bijzondere 
Dudok rijksmonument, de aula en de grote oppervlakte van de begraafplaatsen. Er is 
geen concrete termijn gehangen aan het kostendekkend krijgen van de 
begraafplaatsen. Er zijn in een korte tijd wel een aantal zaken gerealiseerd. Een deel 
kan eventueel afgestoten worden en een park van gemaakt worden. Dit is niet reëel 
want we willen de begraafplaatsen een totaal laten zijn. Om een goed inzicht te 
krijgen wordt er het komende jaar een overzicht van onderhoud gemaakt en daar kan 
ook de financiële vertaalslag gemaakt worden. Dat geldt ook voor het rijksmonument 
van Dudok, dat zal een keer gerestaureerd moeten worden en dat brengt ook kosten 
met zich mee. We kunnen kijken hoe we dit in een tijdspad weg kunnen zetten. Dit 
jaar gaan we nog werken aan een stuk over de uitvoering.  
Halfjaarlijks hebben we overleg met omringende gemeenten waar veel kennis wordt 
gedeeld en daar kunnen we de komende tijd de vruchten van plukken.  
Er is behoefte aan een islamitische begraafplaats. We gaan graag in gesprek over de 
wensen, mogelijkheden en verwachtingen om een islamitisch deel in te inrichten. In 
Beverwijk en Haarlem is er al aan die behoefte voldaan.  
OP het gebied van investeren en innovatie zijn we erg gericht op  



Klantgerichtheid. De concurrent is niet Westerveld en ook niet de gemeente Haarlem 
of Beverwijk. Onze grootste concurrent is cremeren tegenover begraven. Onze 
basistarieven zijn vergelijkbaar met de basistarieven van cremeren. Sinds anderhalf 
jaar adverteren wij actief en gebruiken wij social media. De schade door herten en 
knaagdieren is marginaal. Vooral de jonge beplanting en rouwstukken worden 
aangegeten. Dat brengt emotionele schade met zich mee. We gaan een nieuw hoger 
en steviger hek plaatsen. Er is ook een hertenuitstap gemaakt dat effectief werkt. 
Ook worden er speciale korven aangeboden die om het jonge graf heen geplaatst 
kan worden.  
Het is mogelijk om een gemeentelijk crematorium op te richten, daar gaat de politiek 
over. De vraag is of er ook behoefte aan is. Het gaat ook om een trendverandering. 
Jongeren zijn wel geïnteresseerd in begraven. Een reden voor cremeren is de lagere 
kosten en geen zorg en onderhoud  voor een graf. Er zijn voldoende crematoria in 
Nederland.  
Om de begraafplaatsen meer kostendekkend te maken wordt er ook op andere wijze 
innovatief omgegaan. Zo is er een buitenaula gemaakt en is er meer mogelijk voor 
het plaatsen van urnen. Er wordt ook veel aandacht besteed op de website, lokale 
media en social media.  
Wij proberen de mensen te laten zien wat de mogelijkheden zijn, zoals het vrije 
keuze veld, buitenaula of een nieuwe islamitische begraafplaats. Er is plek zat, 
voldoende ruimte om op alle drie de begraafplaatsen aan de extra markt te kunnen 
voorzien. Als wij mensen betrokken houden bij onze begraafplaatsen door 
bijvoorbeeld een graf in de familie te houden dan is dat ook een inkomsten vorm. 
Een alternatieve vorm is bijvoorbeeld een natuurbegraafplaats of een 
bosbegraafplaats. Naar deze mogelijkheden wordt ook gekeken.  
 
De voorzitter bedankt alle aanwezigen en sluit de vergadering.  
 
 
 
 
 


